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سخنی با نمایندگان محترم مجلس 
و کارگزاران دولت محترم

سید احمد حسینی

قبلا به مناسبت بزرگداشــت چهل وششمین سال پیروزی انقلاب اسلامی ونیز 
بسترسازی برای ایجاد یک تحول در ابعاد مختلف برای پنجاهمین سال پیروزی 
انقلاب وجلب اعتماد مردم شــریف ایران اسلامی وخدمت صادقانه وبی منت به 
این ملت متمدن وبا فرهنگ، محورهای دهگانه ای را در یادداشتی مطرح نموده 
ام،واکنون هم محورهایی را درعرصه ســاماندهی دســتگاهها وکارآمد تر نمودن 
آنها ونظام بودجه ریزی کشــور به عنوان یک دانشگاهی و عضو انجمن خبرگان 

برنامه ریزی کشور به استحضار دلسوزان ملت و کشور میرسانم:
۱-بازنگری در فعالیت نهادها ودستگاه های فرهنگی متعدد در کشور وساماندهی 
آنها و تعیین معیارها وشاخص های دقیق در ارزیابی عملکرد و تعیین و تخصیص 
اعتبارات لازم وضروری برای آنها برمبنای میزان بهره وری ونیز واگذاری بخشی از 

این فعالیتها به مردم ونهادهای مردم نهاد.
۲- بازنگری وساماندهی پژوهشگاهها و مراکز تحقیقاتی کشور بمنظور کارآمدتر 
کردن آنها وجلوگیــری از فعالیت های موازی با هدف محور قراردادن فعالیتهای 

پژوهشی دانشگاه ها و مراکزتحقیقاتی دانشگاهی.
۳- در این راستا مرکز پژوهش های مجلس وپژوهشگاه های منتسب به سایر قوا 
ونیروهای مسلح ودســتگاهای اجرایی میتوانند از حیث ساختار ودامنه فعالیت 

واعتبارات مورد نیاز مورد بازنگری جدی قرار گیرند.
۴- بازگشــت ســازمان برنامه و بودجه به جایگاه اصلی خــود در برنامه ریزی و 
نظارت علمی و هوشمندانه وتامین وتخصیص اعتبارات ،براساس عملکرد دقیق 
همه نهادها ودســتگاه های دولتی وغیر دولتی کــه  بودجه آنها از منابع عمومی 

کشور تامین می گردد.
۵- تعیین شــاخصها و معیارهای دقیق برای افزایش بودجه سالانه همه نهادها 
ودســتگاه ها برمبنای ماموریت ها و وظایف محولــه و غیر موازی و تکراری بودن 
فعالیت ها، به نحوی که هم  دولت و هم مجلس در بررسی بودجه های پیشنهادی 
آنها صرفا براساس عملکرد دقیق انها در چارچوب ماموریت و وظایف محوله قانونی 

عمل کنند، و نه بر مبنای میزان ارتباط و رایزنی با دولت و مجلس.
۶ -ایجاد شفافیت در هزینه کرد همه دستگاه ها در همه ارکان حاکمیت واطلاع 
رسانی به مردم ،بمنطور پاسخگو نمودن همه مسئولان در همه ارکان حاکمیت در 
قبال اعتبارات دریافتی از منابع عمومی کشور، البته اعتبارات نهادهای امنیتی و 
دفاعی کشور را درقالب مدل های خاص خود  باید بررسی ومورد ارزیابی قرار داد.

۷- بــه منظور ارزیابی دقیق وعلمی عملکرد همه نهاد ها ودســتگاههای بودجه 
بگیر در کشور و داشــتن فرصت کافی هم در دولت و هم در مجلس در بررسی 
کارشناسی و اصولی برنامه ها و نیازهای بودجه ای آنها، میتوان بجای ارائه بودجه 
سالانه توسط دولت به مجلس و بررسی و تصویب بعضا عجولانه و غیر کارشناسی 
آن در مجلس، آنرا هر دوسال یکبار، دولت به مجلس تقدیم کند، که در اینصورت 
هم آئین نامه های مورد نیاز در فرصت مقرر تهیه و تصویب می گردد،  و هم ارزیابی 
عملکرد دستگاه ها در فرصت کافی انجام میگیرد، و هم مجلس فرصت کافی برای 

بررسی لایحه ارائه شده دولت خواهد داشت.
۸- درصورت عملی شدن پیشنهاد بالا، می توان نظام برنامه ریزی کشور را از پنج 
ساله بودن به شش سال در صورت لزوم تغییر داد، تا هر برنامه توسعه ای درقالب 

سه لایحه بودجه عملیاتی و اجراء گردد.
- برگزاری جلسات علنی به این شیوه  ویا کاهش ان در هر ماه به یک هفته

- ضرورت اسکان نمایندگان در تهران با خانواده در دوره چهارساله به شکل فعلی 
ویا برنامه ریزی برای تهیه اقامتگاه برای شــخص نمایندگان هر ماه یک هفته در 

تهران واقامت خانواده های آنان در حوزه انتخابیه وعدم حضور در تهران
- تهیه محلی در هر حوزه انتخابیه از سوی مجلس به عنوان دفتر کار نمایندگان 
آن شهر ،که با تغییر نمایندگان،این محل در اختیار نمایندگان جدید قرار می گیرد.

وراهکارهای دیگر که میتوان با اســتفاده از نظرات کارشناسان مشخص کرد،در 
اینصــورت هم مجلس در قانونگذاری هدفمندتر عمل خواهد نمود، وهم در بعد 
نظارت فعالتر خواهد شــد ،وهم هزینه های سنگین اداره مجلس در حد زیادی 

کاهش می یابد.
۱۰-  امید وارم محورهای پیشنهادی بالا

 برای بهبود وضعیت کشور و کاهش هزینه ها وافزایش بهره وری وکارآمد تر کردن 
همه ارکان حاکمیت ونهایتا خدمت شایسته  وجلب رضایت واعتماد مردم عزیز 

وقدرشناس کشور مورد توجه قرار گیرد.
۱۱- باظرفیتی که انجمن خبرگان برنامه ریزی کشــور با مجموعه ای از مدیران 
توانمند وخبره وکارشناس از دوران حیات این سازمان بخصوص پس از پیروزی 
انقلاب اســلامی تاکنون دارد، بی تردید میتوانــد برای تحقق اهداف  محورهای 

دهگانه فوق به دولت ومجلس محترم کمک کند.
۹-پیشــنهاد می کنم به منظور کارآمدتر وچابک کردن مجلس  و کاهش جدی 
هزینه های آن، هیات رئیسه محترم مجلس، مرکز پژوهش های مجلس و یا گروهی 
از صاحبنظران خبره دانشــگاهی وقانونگــذاری را ماموریت دهد تا در یک دوره 
چند ماهه در قالب یک کار پژوهشــی علمی و دقیق نسبت به شناسایی وتعیین 

راهکارها اقدام کنند.

یادداشت

سخنگوی مجمع تشخیص مصلحت نظام خبر داد
رای مثبت کمیسیون مشترک مجمع 

CFT به لوایح پالرمو و
ســخنگوی مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشــاره به بررسی پالرمو و سی اف 
تی در کمیســیون مشترک، گفت: پس از بررسی ابعاد مختلف و جلسات متعدد 
کارشناسی و همچنین استماع نظرات گوناگون، کمیسیون مشترک به ۲ لایحه 
مذکور رای مثبت داد. به گزارش مرکز رســانه مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
محسن دهنوی سخنگوی مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به بررسی پالرمو 
و سی اف تی در کمیسیون مشترک، گفت: پس از بررسی ابعاد مختلف و جلسات 
متعدد کارشناســی و همچنین استماع نظرات گوناگون، کمیسیون مشترک به 
 fatf ۲ لایحــه مذکور رای مثبت داد. دهنــوی بر این نکته تاکید کرد که بحث
در مجمع تشــخیص در دســتورکار نبوده و فقط پالرمو و ســی اف تی آنهم در 
کمیسیون مشــترک مورد بحث و بررســی قرار گرفته است. سخنگوی مجمع 
تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه طبق قانون باید لوایح پالرمو و سی اف تی 
در صحن مجمع مورد بررســی قرار گیرد، خاطرنشان کرد: تصویب این ۲ لایحه 
به دو سوم رای اعضا نیاز دارد. وی با ابراز اطمینان نسبت به لحاظ شدن تمامی 
جوانب منافع ملی در بررسی این ۲ لایحه در صحن مجمع تشخیص، تصریح کرد: 
اعضای مجمع تشــخیص مصلحت نظام تمامی جوانب مربوط به حساسیت های 
کشور را برای رسیدن به بهترین تصمیم در راستای تحقق منافع ملت را مدنظر 
قرار خواهند داد. دهنوی تاکید کرد که جلسات مربوط به بررسی پالرمو و cft در 

مجمع تشخیص در جلسات ابتدایی سال ۱۴۰۴ برگزار خواهد شد.

مظفر:
پیوستن به پالرمو و CFT به رای سه چهارم اعضای 

مجمع نیاز دارد
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: با وجود موافقت کمیسیون مشترک 
مجمع با پیوســتن ایران به پالرمو و CFT اما از آنجا که موافقت مجمع با این 
مســئله نیاز به رای سه چهارم اعضا دارد، به نظر می رسد که تحقق این موضوع 
همچنان مسیر همواری را در پیش ندارد. به گزارش تسنیم، حسین مظفر عضو 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام، درباره آخرین وضعیت دو کنوانسیون پالرمو و 
CFT با بیان اینکه هنوز زمان دقیقی برای بررسی این دو کنوانسیون در صحن 
مجمع تعیین نشده است، گفت: کمیسیون مشترک بررسی این دو کنوانسیون 
چندین جلسه برای ارزیابی جوانب مختلف مصلحت عضویت ایران تشکیل داده 
اســت که در جریان این جلسات پیوســتن به دو کنوانسیون به تصویب رسیده 
است.  وی افزود: البته تصمیم گیری نهایی درباره پیوستن ایران به دو کنوانسیون 
مذکور منوط به رای گیری در صحن مجمع تشخیص مصلحت نظام است که این 
مســئله به سال آینده موکول شده است.  مظفر خاطرنشان کرد: با وجود اینکه 
نظر کمیسیون مشترک هیچگونه الزامی برای اعضای مجمع برای رای دادن به 
پالرمو و CFT ایجاد نمی کند، اما به هر حال  نظر کارشناسی این کمیسیون بر 
روی آرای برخــی اعضای مجمع تاثیرگذار خواهد بود. این عضو حقیقی مجمع 
تشخیص مصلحت نظام درباره جو فعلی مجمع تشخیص نسبت به پیوستن ایران 
به دو کنوانسیون مذکور عنوان کرد: با توجه به اینکه موافقت مجمع با عضویت 
در این دو کنوانسیون نیاز به رای سه چهارم اعضای مجمع دارد، به نظر می رسد 

که تحقق این مسئله همچنان مسیر همواری را در پیش ندارد.

مجمع تشخیص

عضو هیات رئیسه مجلس:
افزایش حقوق کارگران 
باید متناسب با تورم باشد

عضو هیات  رئیســه مجلس با تأکید بر لزوم افزایش حقوق 
کارگران بر اســاس مــاده ۴۱ قانون کار، خواســتار ارائه 

بسته های معیشتی از سوی دولت شد.
به گزارش ایلنا، مجتبی یوسفی، عضو هیات  رئیسه مجلس 
شــورای اســلامی درباره ضرورت افزایش حقوق متناسب 
با نرخ تــورم گفت: یکی از دغدغه هــای اصلی کارگران و 
کارمندان دولت، افزایش حقوق متناسب با نرخ تورم است. 
بر اساس ماده ۴۱ قانون کار، حداقل دستمزد باید مطابق با 
نرخ تورم تعیین شود و علاوه بر آن، بسته های معیشتی نیز 

برای حمایت از کارگران در نظر گرفته شود.
وی افزود: مجلس به طور جدی پیگیر این موضوع است و 
نماینــدگان بر لزوم اجرای این افزایش حقوق تأکید دارند. 
با توجه به اینکه این تصمیم در شــورای عالی کار و با نظر 
وزیر رفاه اتخاذ می شــود، مجلس نســبت به عملکرد این 
وزارتخانه انتقاداتــی دارد. یکی از محورهای این انتقادات، 
نحوه تصمیم گیری درباره افزایش حقوق کارگران است که 

ظرف یکی دو روز آینده مشخص می شود.
یوسفی با اشاره به مشکلات معیشتی کارگران تأکید کرد: 
اگر مســئولان با حقوق ۱۵ تــا ۲۰ میلیون تومان زندگی 
می کردنــد، متوجه می شــدند که این رقم بــرای تأمین 

نیازهای زندگی کافی نیست.
وی همچنین برخــی ادعاها درباره تأثیر افزایش حقوق بر 
تــورم را رد کرد و افزود: عامل اصلی تورم، ســوءمدیریت 
دولت در کنترل قیمت ارز، ســکه و دلار است، نه افزایش 

حقوق کارگران.
عضو هیات رئیسه مجلس همچنین به نقش بانک ها در خلق 
نقدینگی و پرداخت تسهیلات خاص به برخی افراد در ایجاد 
تورم اشــاره کرد و گفت: افزایش حقوق یکی از وعده های 
رئیس جمهور بوده و ما در بررســی بودجه سالانه بر لزوم 
افزایش عادلانه حقوق کارگران، کارمندان و بازنشســتگان 
تأکید کرده ایم. به همین دلیل با تعیین سقف ۳۰ درصدی 

برای افزایش حقوق مخالف بودیم.
وی در پایان اظهار داشت: انتظار می رود که حقوق کارگران 
متناســب با نرخ تورم افزایش یابــد. در عین حال، باید از 
کارفرمایــان و بخش خصوصی نیز حمایت شــود. تأمین 
هزینه های معیشــتی وظیفه دولت است و وزارت کار باید 
برای سال ۱۴۰۴ یک بسته پیشنهادی ارائه دهد که شامل 
چهار مرحله پرداخت بســته های معیشــتی در هر فصل 
باشــد. همچنین دولت باید منابع لازم برای بخش مسکن 
را پیش بینی کند تا هم قدرت خرید کارگران حفظ شود و 
هم فشار اقتصادی منجر به تعطیلی بخش خصوصی نشود. 
مجلس این موضوع را با جدیت دنبال و در صورت لزوم از 

ابزارهای نظارتی خود استفاده می کند.

خبر مهم حسام الدین آشنا درباره حکم 
ولی الله سیف و احمد عراقچی

مشاور حسن روحانی در توئیتی از صدور حکم منع تعقیب 
برای ولی الله ســیف و احمد عراقچی خبر داد. حسام الدین 
آشــنا مشــاور رئیس جمهور در دولت روحانی، در شبکه 
اجتماعی ایکس نوشت: »پس از ســال ها اتهام زنی از یک 
طرف و تجدیدنظرخواهی و پیگیری مظلومانه از طرف دیگر، 
برای دکتر ولی الله ســیف و دکتر احمد عراقچی حکم منع 
تعقیب صادر شــده است. امان از کســانی که با اتهام زنان 
همراه می شــوند اما پس از اثبات بی گناهی حتی یادشان 

نمی آید که چگونه با آبروی مومنان بازی کرده اند.«

هشدار آذری جهرمی درباره 
پرچمداران رفع ناترازی ها در کشور

وزیر اســبق ارتباطات درباره کســانی کــه پرچمدار رفع 
ناترازی ها شــده اند، هشــدار داد. به گــزارش خبرگزاری 
خبرآنلاین، محمدجواد آذری جهرمی، وزیر ارتباطات دولت 
دوازدهــم، در کانال تلگرامی خود نوشــت:»ای کاش نقش 
ذینفعان شرکت ها و گروه هایی که به دنبال اخذ پروژه های 
عظیم از دولت و پرچمدار رفع ناترازی ها شده اند را در ایجاد 

و تشدید ناترازی ها بررسی کنند!«

توئیت کنایه آمیز تاجگردون خطاب به 
شورای نگهبان و مجمع تشخیص

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در توییتی نوشت: 
 پس از چند ســال  دولت به موقع لایحــه  بودجه را تقدیم 
 مجلس کرد. غلامرضا تاجگردون رئیس کمیسیون برنامه و 
بودجه مجلس، با انتشار یادداشتی در شبکه اجتماعی ایکس 
با هشتگ شورای نگهبان و مجمع تشخیص مصلحت نظام 
نوشت: » پس از چند ســال  دولت به موقع لایحه  بودجه را 
تقدیم  مجلس کرد. کمیسیون  تلفیق و صحن علنی هم به 
موقع و با دقت بررســی و گزارش خــود را ارائه دادند ولی 
فرایند طوریســت که گویا قرار نیست بودجه به موقع ابلاغ 

شود. این فرایند باید اصلاح شود.«

نظر شورای نگهبان درباره نادیده 
گرفتن نظر مردم در انتخابات شوراها

ســخنگوی شــورای نگهبان درباره طرح ادعاهای مبنی 
بر اینکه شــورای نگهبان با تاییــد مصوبه تعویق برگزاری 
انتخابات شوراها، نظرات مردم را نادیده گرفته است گفت: 
مجلس با توجه به شــرایط و اقتضائات ده ماه اضافه کرده 
اســت و این موضوع از نظر شــورای نگهبان خلاف قانون 
اساســی نیست. طبیعتا تعیین زمان بر عهده مجلس بوده 
چه در قانون فعلی و چه در قانون قبلی و شــورای نگهبان 
صلاحیت در این باره ندارد و صرفا اگر خلاف شرع یا قانون 

اساسی اظهار نظر می کند.
سید هادی طحان نظیف در پاسخ به سوال ایلنا مبنی طرح 
ادعاهای مبنی بر اینکه شورای نگهبان با تایید مصوبه تعویق 
برگزاری انتخابات شــوراها، نظرات مــردم را نادیده گرفته 
است، نظر شورای نگهبان در این باره چیست، گفت: قانون 
اساســی برای مجلس شورای اســلامی و ریاست جمهوری 
دوره ۴ ســاله تعیین کرده است و نمی شود آن را تغییر داد 
و کمتر کرد یا بیشتر کرد چراکه مغایر با قانون اساسی است 
اما برای شوراهای اسلامی شــهر و روستا در قانون اساسی 
زمان تعیین نشده است.  مردم براساس قانون عادی یا قانون 
مصوب مجلس اعضای شوراها را انتخاب می کنند. سخنگوی 
شــورای نگهبان تاکید کرد: الان مجلس با توجه به شرایط 
و اقتضائــات ده ماه اضافه کرده اســت و این موضوع از نظر 
شــورای نگهبان خلاف قانون اساسی نیست. طبیعتا تعیین 
زمان بر عهده مجلس بوده چه در قانون فعلی و چه در قانون 
قبلی و شورای نگهبان صلاحیت در این باره ندارد و صرفا اگر 

خلاف شرع یا قانون اساسی اظهار نظر می کند.

مجلس

سوشیال

شورای نگهبان

یک فعال سیاسی اصلاح طلب با اشاره 
به استیضاح وزیر اقتصاد گفت: الان که 
وزیر استیضاح شده می بینیم که وضعیت 
اقتصاد بدتر شده است یعنی اینهایی که 
مقصر  می خواستند  و  می کشیدند  داد 
پیدا کنند الان ببینند که این مشکلات 
حتی متوقف هم نشده است بلکه بدتر 
هم شده اســت و باید پاسخگو باشند. 
این نشان می دهد دلایل این موضوع در 

جای دیگری است.
مرتضی مبلغ فعال سیاســی اصلاح طلب در 
گفت وگو با خبرنگار ایلنا، درخصوص بیانات 
اخیر رهبری در خصوص رای اعتماد به وزرا 
در دیدار با دانشــجویان و همچنین پاســخ 
به یکی از اعضای جبهــه پایداری در دیدار 
کارگزاران نظام با رهبر انقلاب در پاســخ به 
این ســوال که چرا در مجلس روندی خلاف 
بیانات و منویات رهبری را شــاهد هستیم، 
گفت: من فکــر می کنم رانت های بســیار 
گسترده سیاسی که منجر به حذف بسیاری 
از نیروهای شایسته شده از یک سو و از طرف 
دیگر سرخوردگی مردم از حضور در انتخابات 
به ویژه در انتخابات مجلس، باعث شد که این 
افراد به مجلس راه پیدا کنند در واقع افرادی 
به مجلس راه پیدا کردند که بسیاری از آنها 
شایستگی و صلاحیت لازم را ندارند و با رانت 
وارد بهارستان شدند یا به اصطلاح با رای زیر 

حداقل توانستند به مجلس راه پیدا کنند.
وی ادامــه داد: بنابراین طبیعی اســت که 
ایــن افراد اولا درک درســتی از مســائل و 
واقعیت های جامعــه ندارند یعنی جنبه های 
شــعار زدگی و به خصوص تخیل و توهم بر 
آنها غلبــه دارد و وقتی وضعیت اقتصادی را 
می بینند با توجه به اینکه خودشان را نماینده 

مجلس تلقــی می کنند، مــی خواهند یک 
کاری انجــام دهند و بگویند ما یک مقصری 
را اینجا پیدا کردیم و این مقصر وزیر اقتصاد 
است. اما حالا یا این افراد نمی فهمند و یا به 
روی خودشــان نمی آورند که این شرایطی 
که برای کشــور عارض شده عوامل مختلفی 
دارد که بسیاری از این عوامل خارج از دست 

دولت است.
این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: یکی از 
این عوامل انباشــت چند دهه سیاست های 
نادرســت، ناکارآمد و غلطی است که در کل 
حاکمیت دنبال شــده و روی هم جمع شده 
و اینطور طی ســال های گذشــته بروز پیدا 
کرده است. در واقع این ها یا درکی از واقعیت 
ندارند یا نمی خواهند ایــن را بپذیرند، یا به 

روی خودشان نمی آورند.
وی ادامه داد: الان که وزیر اســتیضاح شده 
می بینیم کــه وضعیت اقتصاد بدتر شــده 
اســت یعنی اینهایی که داد می کشــیدند و 
می خواســتند مقصر پیدا کنند الان ببینند 
که این مشــکلات حتی متوقف هم نشــده 
است بلکه بدتر هم شده است و باید پاسخگو 
باشند. این نشان می دهد دلایل این موضوع 

در جای دیگری است.
مبلــغ گفت: به نظــر من کاری کــه اینها 
می کنند ضمن اینکه آسیب به کشور می زنند 
به خودشــان هم آســیب می زننــد چراکه 
در واقــع به نحوی آن هایی که پیشــتاز این 
قضایا هســتند و تندروهایی که این کارها را 
می کنند، خودشان را هم به نحوی در جامعه 
رســوا می کنند چراکه جامعه از این ها می 
پرســد که شــما نمایندگان که می گفتید 
مقصــر را پیدا کردیــد الان مقصر هم رفته 
اما دوباره همان آش و همان کاســه اســت 

و وضعیت تغییری نکرده اســت. حتی وضع 
بدتر هم می شود و به اصطلاح مشخص می 
شود که عوامل این نابسامانی ها، موضوعات 
متعدد دیگری است و مشکلات در جاها و در 

سیاست های دیگری است.
وی با اشاره به پاسخ رهبر انقلاب به اظهارات 
یکی از نمایندگان در دیدار کارگزاران با رهبر 
انقلاب ادامــه داد: متاســفانه این نیروهای 
افراطی که در طول یــک الی دو دهه اخیر 
در ایــران اوج گرفته اند و بــر اثر رانت های 
سیاســی از امکانات بیشتری برخوردار شده 
اند، نه تفکر درستی دارند و نه درک درستی 
دارند. این افراد به شدت هیجان زده و متوهم 
هستند و وقتی کار دستشــان می آید و در 
مصادر امور قرار می گیرند، آسیب های بسیار 
جدی بــه جامعه و نظام و حکومت وارد می 
کنند. متاسفانه میدان داری این افراد هم روز 
به روز بیشتر شده و آسیب هایشان را جدی تر 
می کنند. این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: 
شــعارهایی هم که آن ها به عنوان شعارهای 
ارزشــی و دفاع از ولایت و رهبری می دهند، 
شعارهای توخالی است. به نظر من علت آن 
هم این است که به محض اینکه اینها به یک 
جایی برسند که منویات رهبری یا ارزش ها و 
مسائلی که آن ها از آن دم می زنند با منویات 
اینها در یک امتداد نباشــد و جور در نیاید، 
علیه همــان هم اقدام می کننــد یا تحریف 

می کنند یا اینکه مقابلش می ایستند.
وی ادامه داد: در طول این یک الی دو ســال 
اخیر ما مشاهده کردیم که چگونه حاضرند 
همه چیز را زیر پا بگذارند و به اصطلاح از آن 
عبور کنند. در واقع این افراد اگر در شرایطی 
قرار بگیرند ممکن اســت خیلــی راحت از 
رهبــری و نظام هم عبور کنند و هیچ حدی 

ندارند.
ایــن فعــال سیاســی اصلاح طلــب گفت: 
متاســفانه در سیاست هایی که در طول این 
چند دهه گذشته دنبال شده در بخش های 
مختلف بخشــی از این سیاست ها به شدت 
تبعیض آمیز و سیاست غلط و انحرافی بوده 
است، دلیل آن هم این است که ما نتایج آن 
را می بینیــم که یکی از نتایج آن هم همین 
تندروها هســتند. این رانت های سیاســی 
فاجعه آمیز اســت و فاجعه ای بــزرگ برای 
کشــور به بار آورده و در صــورت تداوم هم 

بیشتر به بار خواهد آمد.
مبلغ تصریح کرد: این باعث شده که این تیپ 
نیروهــا میدان داری کنند و به صحنه بیایند 
در حالی که اصلا شایستگی و صلاحیت لازم 
را برای اینکه در مقدرات کشور قرار بگیرند 
ندارنــد و همچنان آســیب می زنند و تنها 
راهش این است که حاکمیت از این بخش از 
سیاست های غلط و ناکارامدی که ناکارآمدی 
و غلط بودن و آســیب زا بــودن خودش را 
به وضوح نشــان داده، برگــردد و این قطار 
مدیریت کلان کشور را در ریل خودش قرار 
بدهد و یک روند درست و کارآمد و منطقی 

و عقلایی را در پیش بگیرد.
وی ادامــه داد: در واقع این نهادهای موازی 
که در مقابل نهادهای رسمی درست کرده اند 
باید حذف شــوند چراکــه اینها فاجعه آمیز 
هســتند یعنی یــک نظام نبایــد در درون 
خودش تعارض داشــته باشــد و نهادهای 
رقیب با همدیگر درست کنند. همه چیز باید 
ســر جای خودش قرار بگیرد و رویکرد واقع 
بینانه مبتنی بر منافع ملی باشد. رویکردهای 
هیجانی که منافع برخی ها را تامین می کند 
و منافع ملی را تامیــن نمی کند باید تغییر 
کند وگرنه دولت را عوض کنید، وزیر عوض 
کنید و فلان رئیس قوه عوض شــود باز هم 
همین است و همین جریان است و متاسفانه 
بدتر هم می شــود. این فعال سیاسی اصلاح 
طلب تصریح کرد: امیدواریم که این تجربه ها، 
تمام مقامات کشور در بخش های مختلف را 
به صرافت بیندازد و به خود بیاورد و متوجه 
شــوند که باید تدبیر جدیدی بیاندیشــند 
و تغییــر رویکرد بدهنــد و نگاه اصلاحی به 
جامعه و سیاســت های خودشــان و رفتار 
خودشــان به روندهایی که الان در کشــور 
وجود دارد، داشته باشــند و ان شاء الله ما به 
تدریج از این وضعیت نابسامانی که به وجود 
آمده و از خطر ایــن تندروها فاصله بگیریم 
چراکه اگر میــدان داری این افراد بیشــتر 
شــود بشــدت  آینده ی بدی را برای جامعه 
ترســیم می کنند و امیدواریــم که با فاصله 
گرفتن از این افراد کشــور بــه روند عادی 
خودش برگردد و انشــاءالله هر چه بیشــتر 
 شاهد گشایش های مناسب و سازنده در امور 

مردم و کشور باشیم.

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه تسریع و 
تسهیل خدمات رسانی حقوقی و قضایی 
به مردم، یک اصل اساسی است، گفت: 
تمام تمرکز و همت ما آن است که با ارائه 
راهکارهای مناسب به دادرسی سرعت 
بخشیم و اجرای عدالت را در کم ترین 

زمان میسر سازیم.
به گــزارش مرکــز رســانه قــوه قضاییه، 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، طی 
سخنانی در جریان نشست »شورای راهبری 
دادرســی الکترونیک« که با حضور اعضا از 
دستگاه های مختلف برگزار شد، ضمن اشاره 
به ضرورت سرعت بخشی به اقدامات مرتبط 
با دادرسی الکترونیک، اظهار کرد: تسریع و 
تســهیل خدمات رسانی حقوقی و قضایی به 
مردم، یک اصل اساســی است؛ تمام تمرکز 
و همت ما آن اســت که با ارائه راهکار های 
مناسب به دادرسی سرعت بخشیم و اجرای 

عدالت را در کم ترین زمان میسر سازیم.
رئیــس قــوه قضاییه بــا تبیین و تشــریح 
الکترونیک، گفت: دادرسی  مزایای دادرسی 
الکترونیــک از جمله راهکار هایی اســت که 
خدمات رســانی حقوقــی و قضایی به مردم 
را تسهیل و تســریع می ســازد. رفع اطاله 
دادرســی، تســریع در امور جاری محاکم، 
افزایــش دقت در پیشــبرد امــور قضایی و 
حقوقی، جلوگیری از سردرگمی اشخاص در 
پیگیری پرونده ها، جلوگیری از طرح دعاوی 
تکراری و پیشــگیری از وقوع جرم، از جمله 
مزایا و فواید بهره گیری از دادرسی الکترونیک 

است.
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: در امر توسعه 
دادرسی الکترونیک، پیشرفت های محسوس 
و ملموسی داشته ایم، اما نباید به این مقدار 
متوقف شویم؛ باید نواقص و کاستی ها را در 
این حوزه رفع کنیم و به مرتبه ای برســیم 

که تمامی اموری که امکان دریافت خدمات 
غیرحضوری و الکترونیکی آنها ممکن است، 
با سهولت و سرعت و بدون وجود کوچکترین 

موانعی، در دسترس مردم باشد.
رئیــس عدلیــه بیــان داشــت: توســعه 
دادرســی الکترونیک و به طور کلی توسعه 
ارائه  با  هوشمندســازی فرآیند های مرتبط 
خدمات به شهروندان در عرصه های مختلف 
حکمرانــی، موجبات رضایتمنــدی مردم را 
فراهم می آورد و افزایش رضایتمندی مردم، 
افزایش سرمایه اجتماعی را به همراه دارد و 
این یک اصل اساسی و دارای اولویت است. 

اما در ادامه نشست »شورای راهبری دادرسی 
الکترونیک« چند موضــوع، پس از بحث و 

بررسی به تصویب رسید.
رئیس دســتگاه قضا تصریح کــرد: محدود 
نمودن ارائه خدمات الکترونیکی غیرحضوری 
به محکومــان و متهمان متــواری و ایجاد 

شرایط و بستر برای تعیین تکلیف آنها، یک 
امر ضروری و مهم اســت؛ امــا در این میان 
باید قیودی را مدنظر داشــت؛ از جمله آنکه، 
بواسطه اعِمال محدودیت در ارائه خدمات به 
یک محکوم متــواری، خانواده او نیز متضرر 
نشــوند و در امورات زندگی شــان با معضل 

مواجه نشوند.
قید دیگر، باید ناظر بــر تعیین محدوده ها، 
رتبه ها و مــدت زمان های اعِمال محدودیت 
در ارائــه خدمات به محکومــان و متهمان 
متواری باشــد؛ در این خصوص شــاید لازم 
باشد تفکیک هایی را میان محکومان متواری، 
از حیــث جرائــم و مجازات هایی که تجویز 
شــده، قائل شد و بر این اســاس، به اعِمال 
محدودیــت در ارائه خدمات به آنها مبادرت 
ورزید. همچنین باید توجه داشت که وقتی 
از متهمی، رفع اتهام می شــود، به ســرعت 

محدودیت اعِمالی نیز برداشته شود.

بخشــی از اظهارات حجت الاســلام  و 
المســلمین حســن روحانی در دیدار 
جمعی از وزیران و معاونان رئیس جمهور 
و دوازدهم که در   یازدهم  در دولت های 
روزهای گذشته برگزار شد، بار دیگر در 

فضای رسانه ای بازنشر شده است. 
روحانی در این دیدار گفت: امنیت ملی بدون 
بازدارندگی تأمین نخواهد شد. امنیت ملی با 
سخنرانی و گفتار و شعار ایجاد نمی شود، نیاز 
به قدرتی دارد که در برابر دشــمن بازدارنده 
باشد. دشــمن باید بییند سلاح مؤثری ندارد 
یا اگر مؤثر اســت، با ضربه متقابل خطرناک 
و شــدیدی مواجه خواهد شد و به این خاطر 

جرأت نکند.
بخشی اظهارات وی را در ادامه بخوانید؛ 

* بازدارندگــی را باید ســامان بدهیم گرچه 
ساده  نیســت اما شدنی است. باید محاسبات 
دقیقی داشته باشیم و بدانیم مثلًا در رویارویی 
با اســرائیل، آمریکا با همه توان حضور پیدا 
می کند. اگر این عامل را در نظر نگیریم، دچار 
اشتباه می شویم. با خروج ترامپ از برجام در 
ســال ۹۷، هر سال حداقل ۱۰۰ میلیارد دلار 
ضــرر کردیم. می توانیم این ضــرر را جبران 
و مســاله اقتصاد حل کنیم؟ اقتصاد کشــور 
بدون تعامل ســازنده با جهان، جذب سرمایه 
و تکنولوژی مدرن و دســتیابی به بازار احیا 

نخواهد شد.
* مردم در فشــار شــدید اقتصادی هستند، 
دیگر ظاهراً کســی مطالبه توسعه نمی کند. 
کسی از دولت مطالبه رشد اقتصادی ۸ درصد 
نمی کند. تنها زمانی که رشد بالای ۸ درصد 

داشــتیم، در دو ســال اجرای برجام بود. در 
سال های ۹۵ و ۹۶ به طور متوسط ۹.۴ درصد 
رشــد اقتصادی داشتیم. در این دو سال تورم 

هم تک رقمی بود.
* بــار ســنگینی بر دوش ما هســت، هرجا 
می توانیــم باید به نظام کمک کنیم تا امنیت 
ملی، اجتماعــی، اقتصادی و فرهنگی تقویت 
شــود. فتحی شــقاقی، دبیرکل اسبق جهاد 
اسلامی در جریان سفر به ایران به من گفت: 
»اگر می خواهید به مســلمانان و فلســطین 
کمک کنید اول باید خودتان قوی و مستحکم 
باشید. حتی اگر استحکام ایران دچار مشکل 
می شــود به ما کمک نکنید. اگر ایران نباشد 
مقاومت فلسطین و لبنان هم نخواهد بود. باید 
خودتان را به عنوان اولویت همیشــه مد نظر 
قرار دهید.« کمک به مسلمانان جهان هم بعد 
از توانمندی و قدرت ایران ممکن خواهد بود.

* شما ببینید رو این مسئله چقدر از لحظه ای 
که ترامپ انتخاب شــده هدف یک اسرائیل 
به هم زدن برجام بود، خیلی مســئله مهمی 
است و این یک مسئله عجیبی است که آدم 
گاهی می بیند فکری که در اسرائیل، در میان 
تندروهای آمریکا و ارتجاع عرب رایج اســت، 
متاسفانه گاهی همان فکر در میان تندروهای 

ایران هم است.
* آدم نمــی فهمــد چرا این افــراد که ضد 
اسرائیل هستند و دلشان می خواهد به ایران 
کمک کنند، تلفیق شــده و کنــار هم قرار 
مــی گیرد. برای نمونه مــی گویم که ما می 
خواستیم از روسیه اس ۳۰۰ بخریم، اسم نمی 
برم اما در دبیرخانه شورایعالی امنیت چند نفر 

از بالاترین مقامات نظامی آمدند و در حضور 
من گفتند که خرید اس ۳۰۰ خیانت به کشور 
است. اولین پیشنهاد دهنده خرید اس ۳۰۰ 
من بودم. آن زمان فرمانده پدافند هوایی بودم. 
* اولین زمانی که ما این پیشنهاد را به رهبری 
کردیم، ســال ۶۹ بود. در ســال ۶۹ ایشــان 
پیشــنهاد کردیم که اس ۳۰۰ بخریم. همین 
آقای بی بی در ســفرهایی که به روسید دارد 
و در تمام سفرهایی که سال ۲۰۰۹ و ۲۰۱۰ 
دارد، اولین مســئله اش با پوتین به هم زدن 
توافق فروش اس ۳۰۰ به ایران اســت. او می 
گوید من اگر چه موفق نشدم این توافق را به 
هم بزنم اما توانستم آن را ۷ سال به تاخیر بی 
اندازم. این خیلی مسئله مهمی است. اسرائیل 
اولین موضوعش  در مذاکره با روسیه، آمریکا 

و اروپا، مسئله ایران است.
*اینکه ما هنوز در این کشور بحث و دعوا می 
کنیم که FATF باشــد یا نباشد؟ این اندازه 

عقل ما را نشــان می دهد  هر کس از بیرون 
به داخل کشور نگاه کند و ببیند می فهمد در 

کشور چه خبر است.
 هنوز بحث می کنیم که ۵شنبه تعطیل باشد 
خلاف شرع اســت یا خلاف شرع نیست.  از 
بیرون که نگاه می کنند می فهمند ما تدبیری 
نداریم. شنبه چه کار به دین دارد؟ پنجشنبه 
جزو دین است و شنبه ضد دین است.  بحث 
ناترازی می شود، تغییر ساعت را چرا جلویش 
را گرفتید مگر به نفع برق نبود؟ هیچکس در 
این بی برقی و ناترازی یک نفر از مســئولین 
نشنیدم که به مردم بگوید این دستگاهی که 
آمد این موضوع تغییر ساعات را به هم زد یک 

ضربه به برق بود. مشکل درست کرد. 
در این شرایطی که این همه مشکلات داریم 
در مورد مســائل جزئی دعــوا میکنیم، دعوا 
میکنیم کــه مذاکره باید بکنیم یا نکنیم این 

چه بحثی است؟
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